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MESAČNÍK

l Má Ilava viac obyvateľov než v minulosti? Narodilo sa viac alebo menej detí?  
l Rozhovor s primátorom mesta o udalostiach z roku 2023 a aktuálnych plánoch l Rozprávkové 

poklady zo Zamaroviec zaujali vzácnymi kúskami  l Prezidentka udelila vyznamenania aj 
rodákom z Ilavy l V rubrike "Okno do histórie" si zaspomíname na ilavskú lesnú železnicu

V aktuálnom vydaní si prečítate:

V Dome kultúry v Ilave už rekonštrukcia prebieha, v pláne je aj obnova Kultúrneho 
domu v Klobušiciach, Hasičskej zbrojnice v Ilave i výstavba domu seniorov



2 ILAVSKÝ MESAČNÍK 1/2024

V roku 2023 zaznamenalo mesto Ilava mierny 
pokles obyvateľov - k 31.12.2023 evidovalo 
spolu 5546 občanov (rok 2022 - 5558 občanov,  
rok 2021 - 5602 občanov). Mierny pokles v 
štatistike bol spôsobený najmä výrazne nižším 
počtom narodených detí v porovnaní s počtom 
zomrelých spoluobčanov.

Práve držíte v rukách prvé 
vydanie Ilavského mesačníka 
v roku 2024. Budeme v ňom 
hlavne bilancovať a hovoriť o 
plánoch, ktoré si radnica pre 
tento rok stanovila. Prečítať si o 
nich môžete v novoročnom roz-
hovore s primátorom. Na ďalších 
stranách aktuálneho čísla nájdete 
aj štatistické údaje o Ilave pre rok 
2023. Svoju činnosť bilancovala 
knižnica, klub dôchodcov i únia 
žien. So sumármi z roku 2023 
nekončíme, tie ďalšie, napríklad 
od futbalistov, karatistov či hasi-
čov, prinesieme vo februárovom 
vydaní.

Dovoľte mi, aby som vám po-
priala, nech je pre vás rok 2024 
plný zážitkov, dobrej nálady, 
úsmevov, kreativity, nových ná-
padov a splnených snov. Nech sa 
obklopujete iba pozitívnymi ľuďmi 
a vynecháte zo svojich životov 
zlobu, ktorej je vo svete beztak 
už dosť. Podľa numerológie je rok 
2024 pod vplyvom čísla 8. Prináša 
nám žatvu toho, čo sme minulými 
činmi zasiali. Môže to byť obdobie 
zodpovednosti, finančných úspe-
chov a osobného rastu. Číslo 8 
je spojené s energiou prosperity 
a plodnosti. Môže byť vhodným 
časom na investície, podnikanie 
alebo rozvoj vo finančnej oblasti. 
Tento rok môže priniesť odmenu 
za tvrdú prácu, a tak podnietiť 
rôzne formy úspechu. Je toho 
ešte veľmi veľa, čo nám čísla 
vedia povedať a ako definujú 
tento rok. Aj astrológovia hovoria 
o veľkých zmenách. Významným 
je najmä prechod Pluta z pozície 
Kozorožca do Vodnára, v ktorej 
zostane až dvadsať rokov. Pluto 
ovplyvňuje spoločnosť ako celok. 
Naposledy, keď bol v tomto zna-
mení, z pohľadu dejín sa udiala 
napríklad Francúzska revolúcia. 
Turbulentné obdobie, ktoré bolo 
dôležité pre vznik demokracie. Už 
vtedy svet prešiel veľkými skokmi 
k poznaniu a vývoju technológií. 
A vraj na inovácie a pokrok sa 
môžeme tešiť aj od tohto roku.

Možno si práve hovoríte, pre-
čo vás zaťažujem astrológiou a 
numerológiou. Berte to iba ako 
moje zamyslenie, a ak tieto in-
formácie idú mimo vás, nezáleží 
na tom. O tom, že čo zasejete, 
aj zožnete, ste sa určite počas 
života neraz presvedčili, aj bez 
predpovedí hviezd. Rovnako tak 
o múdrosti - s akými ľuďmi sa ob-
klopuješ, taký si. Nie je na škodu 
si to občas pripomenúť, nechať 
minulosť minulosťou, budúcnosť 
budúcnosťou a sústrediť sa na 
prítomnosť. Začať každý deň 
odznova, bez predsavzatí alebo 
s nimi. Prežiť každý deň naplno 
tak, ako chcete!

V. Klobučníková
šéfredaktorka IM

NARODENIA DETÍ
V roku 2023 sa narodilo 36 detí s trvalým pobytom 

v Ilave (vrátane 2 dvojičiek), čo je o 19 detí menej ako 
minulý rok a zároveň ide štatisticky o najnižší počet 
za ostatné roky (priemerný počet narodených detí sa 
štatisticky zvyčajne pohybuje v rozmedzí 50-60 detí 
za daný rok). Z narodených detí tento rok prevládali 
chlapci – narodilo sa 22 chlapcov a 14 dievčat. 

Čo sa týka mien detí, podľa údajov z evidencie 
obyvateľstva si rodičia stále s obľubou vyberajú naj-
mä tradičné slovenské mená a tie netradičné alebo 
exotické sa vyskytujú v našom meste len sporadicky.

Najobľúbenejším chlapčenským menom za rok 
2023 bolo meno Šimon. Ďalej nasledovali mená 
Samuel a Patrik a tento rok sa medzi najobľúbenejšie 
mená dostal aj Vincent. 

Najobľúbenejším dievčenským menom za rok 2023 
bolo meno Terézia (Tereza). Ostatné mená boli bez 
jednoznačného favorita, rodičia si vyberali mená ako 
napr. Michaela, Laura, Nina, Karolína, Sára. Medzi 
netradičnejšie patrili napr. Lora a Elia.

ÚMRTIA
V roku 2023 bolo v štatistike zaznamenaných 61 

úmrtí občanov mesta Ilava, čo je oproti minulému 
roku značný pokles (rok 2022 - 70 úmrtí, vysoko 
úmrtnému roku 2021 – 89).

SOBÁŠE
Za rok 2023 bolo uzavretých len 24 sobášov (pre 

porovnanie v roku 2022 bolo evidovaných 50 sobá-
šov), čo je značný pokles, dokonca aj v porovnaní 
s „covidovými“ rokmi, kedy organizovanie sobášov 
potrápila  pandémia.

Počet rozvodov sa viac-menej nezmenil – za rok 
2023 bolo rozvedených 11 manželstiev.

PRISŤAHOVANÍ A ODSŤAHOVANÍ 
OBYVATELIA
Mesto Ilava sa v posledných rokoch teší pozitív-

nym číslam prisťahovaných občanov. V roku 2023 
si udržalo prílev nových obyvateľov a zaznamenalo 
114 prisťahovaných osôb, najmä v lokalitách novej 
výstavby rodinných domov, napr. v mestskej časti 
Klobušice - Ul. Na záhumní, Dlhé Nivy alebo v bytoch 
v sídliskových lokalitách.

Čo sa týka odsťahovania - z mesta Ilava sa v 
roku 2023 odsťahovalo 98 osôb, čo je pokles oproti 
minulým rokom.

Spracovala Darina Gašparová
/Jana Pučeková

ÚDAJE A ZAUJÍMAVOSTI z matriky 
a evidencie obyvateľstva za rok 2023
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ROK SA S ROKOM ZI-
ŠIEL, ANI SME SA NENA-
ZDALI A MÁME ZA SEBOU 
PRVÉ TÝŽDNE NOVÉHO 
ROKU. AKO BÝVA ZVYKOM, 
AJ RADNICA BILANCUJE 
UPLYNULÝ ROK A ROZ-
BIEHA ZAČATÉ I NOVÉ 
AKTIVITY PRE ROK 2024. O 
PLÁNOCH VEDENIA MESTA 
ILAVA SME SA ROZPRÁVA-
LI S PRIMÁTOROM MESTA 
VIKTOROM WIEDERMAN-
NOM.

l Ako by ste v úvode stručne 
charakterizovali rok 2023? Čo 
ho najviac poznačilo?

- Rok 2023 by som nazval 
hektickým, nakoľko bol poznačený 
nestabilnou politickou situáciou 
a taktiež zhoršujúcou sa ekono-
mickou situáciou, spôsobenou 
najmä vysokou infláciou, ktorá 
sa premietala aj do hospodárenia 
mesta. V konečnom dôsledku sme 
ho ale zvládli a zrealizovali ďalšie 
projekty. 

l Poďme sa pri nich teda 
pristaviť. Z tých najväčších 
projektov, ktoré sa radnici 
podarilo zrealizovať v minulom 
roku, treba určite spomenúť 
modernizáciu zberného dvora.

- Modernizácia zberného dvora 
prebiehala koncom minulého 
roka, získali sme na ňu bezmála 
713-tisíc eur z externých zdrojov. 
Oddeleniu technických služieb 
vďaka nej pribudlo do výbavy nie-
koľko mechanizmov, zariadenie 
na meranie evidencie odpadov, 
plošinová váha, odpadové karty 
a samozrejme aj vynovený areál 
vrátane nových prístreškov, kon-
tajnerov a oplotenia. Zberný dvor 
sme posunuli do novej úrovne 
kvality. 

l Už v minulosti na oddelenie 
technických služieb pribudli 
nové vozidlá, ako napríklad dva 
traktory, kosačka, vozidlo na 
zber a zvoz odpadu s váhou či 
nedávno plošina. Plánujete ešte 
rozširovať ich vozový park?

- Samozrejme stále je čo zdoko-
naľovať, napríklad bude potrebné 
dokúpiť mechanizmy na odhŕňanie 
snehu z chodníkov.

l Keď sme pri väčších pro-
jektoch. V roku 2023 prebehla 
už piata etapa rekonštrukcie 
ciest a chodníkov. Týkala sa 
ulíc Zámocká a Záhumenská, 
chodníka na Pivovarskej a Hur-
banovej (chodník k železničnej 
stanici). Ako ste spokojný s 
realizáciou? 

- Rekonštrukciu Zámockej ulice 
som mal v programe ešte minulé 
volebné obdobie. Veľmi ma teší, 

NOVOROČNÝ ROZHOVOR S PRIMÁTOROM ILAVY

V. Wiedermann: „Bol by som rád, keby 
bol rok 2024 ekonomicky stabilizačný.“

že sa to podarilo zrealizovať, 
keďže tam bola situácia už nao-
zaj kritická. V zlom stave bola aj 
Záhumenská ulica. O problémoch, 
ktoré pri realizácii nastali, sme už 
podrobne informovali a viackrát 
písali aj v mesačníku. Som rád, že 
sa to stihlo a ulica bola do konca 
roka dokončená. Piatu etapu sme 
vysúťažili zaokrúhlene za 604 800 

eur, po finálnom zúčtovaní a zapo-
čítaní reálne vykonaných prác je 
hodnota diela vo výške 552-tisíc 
eur.  Táto úspora je dôsledkom 
aj toho, že sme kvôli zdržaniu a 
následne chladnému decembro-
vému počasiu nestihli vykonať 
plánované plošné výspravky 
ciest. Tie by sme radi zrealizovali 
v tomto roku. 

l V roku 2023 Mesto Ilava 
získalo aj ocenenie Zodpoved-
ný verejný obstarávateľ za rok 
2022, kde sme sa umiestnili na 
37. mieste spomedzi 4400 hod-
notených subjektov. V rebríčku 
INEKO sme však o niečo klesli...

- Ocenenie Zodpovedný verejný 
obstarávateľ je výsledkom dobrej 
práce zodpovedných zamestnan-

Mestu sa na modernizáciu zberného dvora podarilo získať takmer 713-tisíc eur z externých 
zdrojov.
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cov úradu, za čo im ďakujem. 
Napriek zlej ekonomickej situácii 
sa mesto snažilo hospodáriť 
efektívne a ekonomicky. Síce 
sme v rebríčku INEKO klesli, ale 
stále sme na peknom 40. mieste 
spomedzi 141 hodnotených miest 
a máme výborné finančné zdravie. 
Pokles v rebríčku vznikol tým, že 
sme si zobrali úver na 5. etapu 
rekonštrukcie ciest a chodníkov.

l K zhodnoteniu roka 2023 by 
sme ešte mohli pridať kultúru, 
šport a spoluprácu s organizá-
ciami. Ako hodnotíte uplynulé 
obdobie z tohto uhla pohľadu?

- V prvom rade by som sa 
chcel poďakovať za veľmi dobrú 
spoluprácu ZUŠ Ilava, základnej 
škole a materským školám, OZ 
Klobušice, Spevokolu Ilavčan, 
Divadelnému súboru MASKY, 
Folklórnemu súboru Strážov, dô-
chodcom, poľovníkom, turistom, 
športovcom i obom dobrovoľným 
hasičským zborom. Aj vďaka nim 
sa podarilo zorganizovať v našom 
meste veľa pekných kultúrnych i 
športových podujatí. 

l Vymenujete niektoré, ktoré 
Vám za rok 2023 najviac utkveli 
v pamäti?

- Prebehol veľmi úspešný ročník 
Bartolomejského jarmoku – zapl-
nili sme celé námestie. Mohli sme 
byť súčasťou ďalšieho pekného 
ročníka Ilavského behu a v Iliavke 
prihliadať na stále lepší program 
vznikajúcej tradície – druhého 
ročníka Detskej hasičskej súťaže 
Plameň. Ďalej veľmi obľúbeným 
podujatím pre rodiny sa stala 
tradičná akcia Poľovníci deťom, 
na ktorej participuje aj mesto. No 
a v júni sme mali v Ilave legendy 
československej cyklistiky. Zo 
športových úspechov by som 
veľmi rád vyzdvihol našich ilav-
ských karatistov, ktorí priniesli 
z Majstrovstiev sveta v Škótsku 
medaily. Teší ma, že vo svojej 
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aktívnej činnosti pokračujú aj 
ďalší športovci – bedminton, malý 
i veľký futbal. Minulý rok sa dala 
dokopy aj partia futbalistov, ktorí 
začali aktívne znovu hrávať ligu 
za mužov. 

l V dome kultúry prebieha 
rekonštrukcia, preto bol kvôli 
sťahovaniu zatvorený už skôr a 
pri kultúrnych a spoločenských 
podujatiach s ním nemôžeme 
počítať. Ako to teda bude s 
kultúrou v Ilave ďalej? 

- Kultúra v meste bude stále žiť, 
ale tým, že budeme mať zatvo-
rený dom kultúry minimálne rok, 
budeme sa tejto situácii musieť 
prispôsobiť a organizovať akcie 
najmä v exteriéri.

l Spomínaná rekonštruk-
cia DK ILAVA bude zároveň 
najväčšou investičnou akciou 
v tomto roku. Po prípravnej 
fáze už z „kulturáku“ počuť 
čulý stavebný ruch... Čo bolo 
hlavným dôvodom pustiť sa do 
tak veľkého projektu? 

- Od začiatku výstavby domu 
kultúry ubehlo už 40 rokov a na 
tomto kultúrno-spoločenskom 

stánku sa podpísal zub času. V 
pôvodnej fáze sme sa sústredili 
najmä na zníženie energetickej 
náročnosti budovy. Ročné nákla-
dy sú na úrovni 80-tisíc eur, po 
výmene okien, dverí, zateplení, 
výmene kúrenia, elektroinštalácie, 
svietidiel, pridaním fotovoltiky a 
pod., dosiahneme úsporu až 70 
percent. Znížime si náklady a z 
týchto úspor budeme financovať 
investičný úver, ktorý sme dostali 
vo výške 1,65 mil. eur od enviro-
fondu. Je to úver na 20 rokov s 
úrokovou sadzbou 0,1%.

l Do jeho vynovenia sa in-
vestuje veľký finančný obnos. 
Od výsledku rekonštrukcie sa 
teda očakáva najmä úspora a 
zníženie energetickej nároč-
nosti tejto budovy. Nejde teda 
aj komplexnú rekonštrukciu 
interiéru, priestorov, divadelnej 
techniky a podobne...?

- Aj napriek tomu, že sme sa 
koncentrovali na energetické 
úspory, samozrejme vnímame 
to, že ide o kultúrno-spoločenskú 
budovu, ktorá musí mať vhodný 
architektonický vzhľad, preto 

spolupracujeme aj s architektami 
a nechceme zanedbať ani vizuál-
nu stránku. Musí to byť spravené 
citlivo a so zachovaním pôvodných 
prvkov. Verím, že budeme mať aj 
podporu poslancov, teraz je totiž 
vhodný čas nastaviť dom kultúry 
minimálne na ďalších 30 rokov a 
túto jedinečnú príležitosť by sme 
si nemali nechať ujsť. 

l Téma znižovania ener-
getickej náročnosti budov je 
celospoločensky živou témou. 
V tomto smere stále vychádzajú 
nové a nové výzvy napríklad z 
Plánu obnovy. Bude sa Mesto 
Ilava o externé zdroje finan-
covania uchádzať aj s inými 
mestskými budovami? 

- Áno, cieľom mesta je maxima-
lizovať objem peňazí získaných z 
externých zdrojov. Náš rozpočet 
na takéto veľké rekonštrukcie 
nestačí, musíme preto hľadať 
cestu, ako tieto prostriedky získať 
zvonku. Vo svojom volebnom 
programe som spomínal tri bu-
dovy, ktoré by sme chceli vyriešiť 
v rámci energetických úspor 
budov. Pripravujeme stavebné 
povolenie na Hasičskú zbrojnicu 
v Ilave, pričom projektovú doku-
mentáciu už máme zhotovenú. 
Tam sa tiež chceme uchádzať 
o grant. Samotnú rekonštrukciu 
by sme spustili najskôr v druhej 
polovici roka 2024. Okrem už 
dvoch spomenutých je to aj Dom 
kultúry v Klobušiciach. Tam si 
však musíme ujasniť s poslancami 
koncepciu, do akej veľkej rekon-
štrukcie pôjdeme. Či to bude len 
oprava strechy, alebo pôjde už o 
komplexnejšiu obnovu. V tomto 
roku by sme sa chceli venovať 
prípravnej fáze projektu. 

l Keď sme pri budovách, 
mesto avizovalo vybudovanie 
domu sociálnych služieb pre 
30 osôb. Ako to vyzerá s týmto 
projektom? 

Heľenine oči na Bartolomejskom jarmoku, Detská hasičská 
súťaž Plameň v Iliavke a tradičný Ilavský beh.

Primátor ocenil ilavských karatistov za úspechy na Maj-
strovstvách sveta v Škótsku.

Dom kultúry Ilava prejde veľkou rekonštrukciou vďaka inves-
tičnému úveru z Envirofondu s výhodnou úrokovou sadzbou.
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NOVOROČNÝ ROZHOVOR S PRIMÁTOROM ILAVY
- Máme urobenú vizualizáciu a 

momentálne pripravujeme projek-
tovú dokumentáciu. Nasledovať 
bude stavebné povolenie. To 
znamená, že v roku 2024 bude 
prebiehať prípravná fáza a sa-
motná realizácia, pokiaľ získame 
finančné prostriedky z grantu, 
bude až v 2025 – 2026. Výška 
rozpočtu na výstavbu je predbež-
ne okolo 4 mil. eur. 

l Rekonštrukcia prebieha aj 
v mestskom múzeu. Po tom, čo 
sa vynovilo prízemie vrátane 
nového informačného centra, 
nová etnografická expozícia sa 
bude inštalovať aj na poschodí.

- Aj tu prebehlo už množstvo 
prípravných aktivít, je to mravenčia 
práca, ktorú ešte navonok nevidieť. 
Spolupracujeme s odborníkmi a 
vizualizácia sa vyvíja podľa ich 
pripomienok. Návrh etnografickej 
výstavy po odbornej, obsahovej 
a priestorovej stránke nám robí 
etnograf Richard Benech, ktorý 
pôsobil pod Vlastivedným múze-
om v Považskej Bystrici. Spolupra-
cujeme s interiérovou dizajnérkou 
a inžinierom, ktorý naprojektoval 
elektroinštaláciu, ozvučenie i 
osvetlenie. Momentálne prebieha 
rekonštrukcia pôvodnej podlahy 
a stropu a čakajú nás ďalšie sta-
vebné kroky. Následne vytvorenie 
samotnej novej etnografickej 
expozície. Predstaviť by sme ju 
chceli obyvateľom i návštevníkom 
mesta už v tomto roku. 

l Keď sme pri múzeu, jeho 
„nová éra“ sa začala písať po 
vynovení historickej expozície 
na prízemí a po otvorení nového 
informačného centra. Ako sa 
mu darí? 

- Infocentrum Ilava je od jeho 
otvorenia najmä spoločným 
priestorom na propagáciu celého 
nášho regiónu. Fungujeme na 
spolupráci s okolitými mestami 
a obcami a s miestnou akčnou 

skupinou. Návštevníci v ňom 
nájdu mapky, prospekty, pohľad-
nice, môžu si prezrieť monografie 
jednotlivých obcí. Vo výklade na 
obrazovke propagujeme kultúrne 
podujatia v regióne, záujem je aj 
o umiestnenie plagátov, ale aj 
o ich prezeranie okoloidúcimi. 
Infocentrum je zároveň vstupnou 
bránou do nášho múzea, kde sa 
okrem stálej expozície môžu náv-
števníci pozrieť aj na príležitostné 
výstavy. Či už to boli betlehemy, 
kraslice a prútie, vernisáž obrazov, 
výstava zaujímavých dokumentov 
z ilavskej väznice a aktuálne je to 
výstava retro hračiek. Som rád, že 
na prehliadky chodia najmä škôlky 
a školy a mládež sa u nás môže 
dozvedieť zaujímavé informácie 
z histórie mesta. Organizujeme 
aj nepravidelné prednášky - 
obohacujúci bol napríklad Deň s 
mestskou kronikárkou či podujatie 
Premena Ilavského hradu na 
väzenie. 

l Hovorili sme aj o zrealizo-
vanej piatej etape rekonštrukcie 
ciest a chodníkov. Čaká nás 
tento rok aj šiesta? 

- Áno, ale zahrnieme do nej hlav-
ne práce, ktoré sme v tejto piatej 
etape nestihli (plošné výspravky 
ciest). Riešiť sa bude aj Hviezdo-
slavova ulica. Máme dohodnutú 
spoluprácu s Považskou vodá-
renskou spoločnosťou, ktorá má v 
rámci svojich zámerov na tejto ulici 
rekonštruovať kanalizačné a vo-
dovodné prípojky. A vo vzájomne 
výhodnej spolupráci mesto potom 
dorieši celkovú úpravu tejto cesty. 
Je to pre nás dôležité, nakoľko táto 
ulica je v zlom stave a teraz je na 
nej omnoho väčší pohyb. Budova 
bývalej školy opäť ožila, majú 
tam sídlo poľovníci, logopedičky, 
autoškola, je tam dočasne presťa-
hovaná naša mestská knižnica a 
vyčasovaná je aj telocvičňa, kde 
sa konajú tanečné a športové 

krúžky. Nehovoriac o tom, že uli-
cu budeme mať pripravenú už aj 
ako prístupovú cestu k budúcemu 
domu sociálnych služieb. 

l Sú ešte nejaké ďalšie 
výzvy, mimo tých rekonštrukč-
ných, ktoré mesto Ilava čakajú?

- V roku 2024 nás čaká vypísa-
nie verejnej súťaže na prevádzko-
vateľa centrálneho zásobovania 
teplom, ktoré bude riešené formou 
koncesnej nájomnej zmluvy mini-
málne na 15 rokov.

l Dôležitou témou, ktorá 
ovplyvní rok 2024, je mestský 
rozpočet. Poslanci o ňom 
rokovali na decembrovom 
mestskom zastupiteľstve. Ná-
vrhy všeobecne záväzných 
nariadení, v ktorých mesto 
navrhovalo zvýšenie daní z 
nehnuteľností a poplatku za 
parkovné, poslanci neschválili. 
Mestský rozpočet ako celok 
však prešiel. Rozpočet sa teda 
bude musieť upraviť? 

- Mesto dávalo návrh na zvyšo-
vanie daní, poplatkov a parkovné-
ho. Pri súčasnom financovaní zo 
štátneho rozpočtu samosprávam 
chýba pol miliardy eur na to, aby 
mestá a obce mohli vykonávať 
služby pre občanov. Druhá vec 
je, že pokiaľ si nevytvoríme pre-
bytok z roku 2023, tak v roku 2024 
nemáme z čoho čerpať finančné 
prostriedky na spolufinancovanie 
projektov a investičných akcií. 
Preto mesto dalo tento návrh, voči 
obyvateľom nebol nijak drastický, 

avšak poslanci ho neakceptovali 
a návrhy neschválili. V príjmovej 
časti rozpočtu vzhľadom na to 
chýba zhruba 150-tisíc eur. Na 
prvom MsZ v roku 2024, ktoré 
bude vo februári, budeme musieť 
rozpočet prehodnotiť a rozdiel, 
ktorý vznikol, krátiť v nejakých 
položkách. Samozrejme v rámci 
stavovskej organizácie ZMOS, 
ktorej Ilava aj naďalej zostáva 
členom, sa vedú debaty na tému 
dofinancovávania samospráv, 
takže aj na základe toho vieme 
pracovať s rozpočtom. 

l Aj s ohľadom na to, čo už 
odznelo, aký podľa Vás bude 
rok 2024?

- V prvom rade by som bol rád, 
keby bol rok 2024 stabilizačný – či 
už celospoločensky alebo v rámci 
mesta. Aby sa financovanie nasta-
vilo tak, nech nie sme v neistote. 
Nemôžeme sa púšťať do veľkých 
investičných projektov, ale bude-
me dokončovať tie už pripravené. 
Čaká nás asi turbulentný rok, ale ja 
verím, že si to, ako sa vraví, „všet-
ko sadne“ a my sa budeme môcť 
venovať tomu, čo máme – zvy-
šovaniu kvality služieb a životnej 
úrovne našich obyvateľov. Teším 
sa na spoluprácu s pracovníkmi 
mesta, s poslancami, komisiami a 
výbormi, športovými klubmi, škola-
mi, organizáciami i dobrovoľníkmi. 
Verím, že naše mesto posunieme 
opäť o kus dopredu. 

Za rozhovor poďakovala
V. Klobučníková

V mestskom múzeu prebieha rekonštrukcia pôvodnej podla-
hy a stropu. Na poschodí vznikne nová etnografická expozícia.

V šiestej etape rekonštrukcie ciest a chodníkov sa opraví 
Hviezdoslavova ulica.
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Začiatok roka 2023 sa však 
niesol v znamení energetickej krízy 
a činnosť knižnice sa skomplikovala 
(obmedzená prevádzka celej budo-
vy domu kultúry, vrátane knižnice).

Koncom jari a v lete knižnica 
fungovala v normálnom režime. 
Tento čas sme využili hlavne na 
vytvorenie nového detského kú-
tika z dotácie Fondu na podporu 
umenia v sume 2 200 eur a mesto 
prispelo spolufinancovaním vo 
výške 586,23 eur.

Ďalšie významné zmeny nastali 
v jesenných mesiacoch. Mesto za-
čalo s vysťahovaním a následnou 
rekonštrukciou budovy domu kul-
túry, kde sídli aj mestská knižnica.

Aby sme mohli fungovať počas 
tohto obdobia, časť knižničného 
fondu bola presťahovaná do budovy 
bývalej školy mimo centra mesta. 
Knižnica bola počas sťahovania 
3 týždne zatvorená. Od polovice 
októbra 2023 funguje v dočasných 
náhradných priestoroch a s obme-
dzeným počtom kníh. 

Štatistické údaje za rok 2023
Počet aktívnych čitateľov (v da-

nom roku preregistrovaných) bolo 
383, z toho detí do 15 rokov 68. Cel-
kový počet návštev v sledovanom 
období spolu 3 148. Počet všetkých 
knižných výpožičiek 11 274.

Výrazne stúpol počet knižných 
výpožičiek formou MVS (medzik-
nižničná výpožičná služba). 

Vybavili sme 76 objednávok.

Noviny a časopisy
Predplatené - 5 titulov: Pravda, 

Život, Evita, Historická revue, 
Domov. Ďalšie dostávame darom: 

Rok v ilavskej knižnici
Ostatné roky je fungovanie knižnice sťažené rôznymi okolnos-

ťami. Najprv pandémia koronavírusu a obdobie, keď bola tak, ako 
všetko ostatné, zatvorená. Po návrate do normálu (v roku 2022) sme 
zaznamenali mierny nárast čitateľov a výrazný nárast výpožičiek. 

MY regionálne noviny, Žilinská 
diecéza, Dubnické noviny, Novo-
dubnické zvesti. 

Iné časopisy, napr. Marianne, 
Na chalupe atď. dostávame ne-
pravidelne darom.

Podieľame sa aj na tvorbe 
Ilavského mesačníka a pravidelne 
prispievame na web mesta. 

Do knižničného fondu 
pribudlo 584 kníh
Kúpili sme 337 titulov, zvyšných 

247 boli dary od občanov z nášho 
mesta aj okolia. Na knihy prispieva 
zriaďovateľ knižnice - Mesto Ilava 
a veľmi pomáhajú aj granty, v roku 
2023 sme z Fondu na podporu 
umenia získali na knihy 2 700 eur.

Podujatia v mestskej knižnici
Obmedzenie prevádzky budovy 

DK vrátane knižnice, skomplikovalo 
aj situáciu s podujatiami pre deti, 
bolo ich menej ako po minulé roky. 
V marci prichádzali škôlkari na tvo-
rivé čitateľské stretnutia s knihou, 
navštívili nás i klienti CSS Sloven 
Slávnica a ďalší. Pre žiakov ZŠ 
Ilava sme zorganizovali besedu 
s Matejom Zámečníkom, autorom 
detských kníh s ekologickým ob-
sahom, pre starších s blogerkou 
Werou Csémi o rozumnom hos-
podárení. Na podujatiach, ktoré 
knižnica organizovala sa zúčastnilo 
362 návštevníkov.

Vystavovali sme tiež originálne 
pohľadnice Josefa Ladu – jar, leto, 
a vo veľkonočnom období zbierku 
originálnych kraslíc.

Naďalej poskytujeme možnosť 
donáškovej služby pre čitateľov 
s obmedzenou pohyblivosťou. Do 
Klobušíc, na Skalu, na Sihoť sme 
knihy vozili aj v roku 2023.

-ot-
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Túto výstavu nám pomohli 
spropagovať regionálne média a 
pozvánky na návštevu do nášho 
múzea dostali všetci škôlkari a 
žiaci prvého stupňa zo školských 
zariadení v našom okrese. Svoj 
termín si v mestskom múzeu 
dohovorilo niekoľko tried škôl-
karov z Ilavy a Klobušíc, žiaci 
zo Špeciálnej základnej školy v 
Ilave i štvrtáci zo ZŠ Ilava, ktorí 
k nám postupne prichádzajú. Na 
návštevu k nám prišla aj novinár-
ka Táňa Michalková z Plus 1 deň 
a priniesla k samotnej výstave 
zopár zaujímavých pohľadov. 

Unikát v múzeu
 - Kocúr Líba!
Medzi hračkami je dokonca aj 

vzácna retro mačka, harmonika - 

Rozprávkové poklady zo Zamaroviec 
ZAUJALI AJ VZÁCNYMI KÚSKAMI
V predchádzajúcom vydaní Ilavského mesačníka sme uverejnili 

pozvánku na príležitostnú výstavu „retro“ hračiek a porozprávali 
sme vám aj o histórii obdarúvania. Kurátorka výstavy z Vlasti-
vedného múzea vám predstavila samotnú zbierku hračiek, ktoré 
pochádzajú najmä z prelomu 19. a 20. storočia. A mohli sme tak 
načrieť do príbehu, ako sa zo Zamaroviec dostali do Považskej 
Bystrice, ako aj na ich dávnych majiteľov zo šľachtického rodu. 

Kocúr Líba od českej dizajnérky 
hračiek Libuše Niklovej. 

L. Niklová vytvorila viac ako 
230 originálnych hračiek, ktoré 
sa vyrábali v mnohých farebných 
variantoch. Jej špecializáciou 
boli gumové figúrky i zvieratká 
s harmonikovým trupom. Dnes 
sa takáto mačka - harmonika 
predáva aj za viac ako 150 eur za 
kus a výrobky českej návrhárky, 
ktorá žila v rokoch 1934 až 1981 
sú vyhľadávané zberateľmi z 
celého sveta.

Príbeh hračiek 
zo Zamaroviec 
Úžasný je však aj samotný 

príbeh hračiek a hier, ktoré múze-
um vystavuje. Do Vlastivedného 
múzea v Považskej Bystrici ich 

aj s kocúrom 
L í b o m  p r i -
niesla Hana 
Begáňová zo 
Zamaroviec pri 
Trenčíne v roku 
2021. Dostala 
ich do daru od 
šľachtickej ro-
diny Zamarov-
ských, s ktorou 
boli Begáňovci 
úzko prepoje-
ní. 

Časť hračiek 
pochádza od 
Jozefa Zama-
roczyho (1882 
- 1957), ktorý 
pracoval v ban-
ke v Trenčíne. 
Jeho finančné 
možnosti mu 
dovoľovali kú-
piť pre mamu 
Hany Begáňovej aj na vtedajšiu 
dobu drahšie hračky, ako naprí-
klad dreveného panáka, bábiky z 

rôznych materiálov, či maňušku 
opicu.

-verk/pluska.sk-tami 
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V minulom roku sme za-
viedli rubriku OKNO DO 
HISTÓRIE a pokračovať v nej 
sme sa rozhodli aj naďalej. 
Ak pre nás máte zaujímavé 
tipy, pošlite nám ich na ilav-
skymesacnik@ilava.sk. Radi 
zverejníme váš článok alebo 
vami navrhnutú zaujímavú 
tému spracujeme my. V tomto 
vydaní si spoločne zaspo-
míname na lesnú železnicu, 
ktorá viedla Ilavou. 

Lesná železnica ILAVA - ZLIECHOV - GÁPEL

V mesiaci december 2023 sa v objekte kasární na Trenčianskom 
hrade uskutočnilo slávnostné odovzdávanie ocenení, ktoré boli 
pri príležitosti oceňovania zdravotníckych pracovníkov a zamest-
nancov v zdravotníctve za rok 2022.

V rámci Trenčianskeho samosprávneho kraja boli porotou vy-
braní a ocenení aj dvaja zamestnanci Nemocnice s poliklinikou 
Ilava, n.o.. Konkrétne v kategórii sestra bola ocenená Mgr. Janka 
Štúriková (na fotke v strede) a v kategórii lekár MUDr. Alexej 
Drobný (druhý sprava).

Tešíme sa tomuto úspechu, oceneným blahoželáme a prajeme 
im do ich ďalšej náročnej práce zdravotníkov veľa zdravia a mnoho 
úspechov.                 (Vedenie Nemocnice s poliklinikou Ilava, n.o.)

V rámci Trenčianskeho kraja boli ocenení 
aj zdravotníci z ilavskej nemocnice

Strážovské  vrchy boli v období po 
1. svetovej vojne bohaté na drevnú 
hmotu, preto v tejto oblasti a susednej 
Ilavskej kotliny vybudovali tri priemy-
selné lesné železnice. Využívali ich 
na odvoz dreva z hôr do kotliny na 
ďalšie spracovanie a vývoz považ-
skou železnicou do iných častí krajiny.

Lesná železnica vedúca z Ilavy do 
zliechovskej hornatiny dostala povo-
lenie v roku 1921 na zameriavacie 
práce pre stavbu z Ilavy cez Košecu, 
Valašské Podhradie, Košecké Rov-

né, Zliechov do osady Gápel. Práce 
sa začali od 11.12.1922.

Prvá časť železnice Ilava - Kopec 
viedla z priestoru medzi obcami Ilava 
a Košeca. Začiatok bol v susedstve 
továrne na zinkové farby, ďalej viedla 
podhradskou dolinou po rázcestie v 

zliechovskou dolinou k osade Slávici, 
kde zmenila smer a pokračovala po 
koniec trate v osade Gápel pri miest-
nej továrni na výrobu skla v roku 1926.

Štvrtá časť pokračovala z Gápla 
do Babulovej a Kohútovej doliny, kde 
bol dostatok drevnej hmoty. Odbornú 
revíziu vybudovaných tratí uskutočnili 
v roku 1927.

Medzi Ilavou a Košecou bolo 
vybudované i prekladisko, nie 
však celkom podľa projektu, preto 
mohli používať iba časť. Na trati boli 
vybudované odbočky, výhybne, ná-
kladiská i výhrevňa. Lesná železnica 
pri začatí riadnej prevádzky na celej 

trati využívala 6 parných rušňov, 62 
nákladných vozňov, z ktorých bolo 
54 plošinových. Najvyššia povolená 
rýchlosť vlakov bola 15 km/hod. Na 
celej odbočke Kohútová to bolo 10 
km/hod a celej odbočke Okrúhla bola 
povolená rýchlosť len 6 km/hod. Na 
služobné účely využívali gravitačnú 
drezinu.

V roku 1926 obyvatelia obcí začali 
uvažovať o povolení zavedenia obme-
dzenej osobnej a nákladnej dopravy. 
Okresné mesto Ilava po zdĺhavom 
rokovaní o zavedení verejnej dopravy, 
neistote okolo ďalšieho fungovania 
železnice po ukončení ťažby dreva a 
začatí budovania cesty Ilava - Horná 
Poruba - Valaská Belá 23. apríla 
1928 odstúpilo od súhlasu zavedenia 
obmedzenej verejnej dopravy. Veľké 
snehové záveje na začiatku roka 
1929 viedli k zastaveniu prevádzky 
úzkorozchodnej lesnej železnice a 5. 
februára 1929 zastavila prevádzku aj 
skláreň v Gápli. Ťažba dreva a pre-
vádzka lesnej železnice sa zastavila 
v októbri 1930. 

(Podľa Vlastivedného zborníka 
v Považskej Bystrici 

spracovala M.Kobzová)
Foto: www.vlaky.net

 Jediná známa zachovaná fotografia zo železničky, Zliechov, rok 1926
             © Tatra Trenčín, zbierka Trenčianske múzeum Trenčín

chotári obce Kopec.
V roku 1923 budo-

vali druhú časť lesnej 
železnice, ktorá sa 
pripojila na prvú časť a 
pokračovala rovnian-
skou dolinou do obce 
Zliechov. So stavbou 
druhej časti budovali 
aj provizórnu odboč-
ku ku skládke dreva 
pod vrchom Strážov.

Tretia časť železni-
ce viedla z obce Zlie-
chov južným smerom 

Schéma LŽ 
Ilava – Zliechov – Gápel
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SPOMIENKA

SPOMIENKASPOMIENKA

Dňa 21. decembra 2023 nás navždy opustila
občianka Klobušíc pani
Anna RESEKOVÁ, rod. Čižnárová.

Odišla vo veku nedožitých 86 rokov. Rozlúčka
so zosnulou sa uskutočnila v kruhu najbližšej
rodiny.

Tí, čo ste ju poznali a mali radi, 
venujte jej tichú spomienku.

Dňa 8. januára uplynuli dva 
roky od úmrtia nášho drahého

Štefana HALUŠTÍKA.

Spomína manželka, 
deti a vnúčatá.

Dňa 26. januára 2024 sme si pripomenuli 5. výročie, čo nás 
navždy opustila dcéra, sestra, švagriná a teta 

Adriana RAFAJOVÁ.
Kto ste ju poznali, venujte jej, prosím, tichú spomienku. 

Ďakujú a s láskou spomínajú 
mama, otec, brat Peter s rodinou.

„Stále žiješ v nás, v nás 
všetkých, čo sme Ťa milovali. 

Žiješ v našej pamäti, žiješ v našej 
láske a v našich srdciach.
Tá rana v srdci stále bolí
a na ten deň zabudnúť nedovolí.“

Mária Bieliková, zakladateľka 
KInIT, vedecká pracovníčka

Rad Ľudovíta Štúra II. triedy, 
občiansky, za mimoriadne záslu-
hy o rozvoj Slovenskej republiky 
v oblasti vedy a techniky, ako aj 
školstva.

Mária Bieliková sa narodila 21. 
augusta 1966 v Ilave. V rokoch 
1984 až 1989 študovala na Elek-
trotechnickej fakulte Slovenskej 
vysokej školy technickej v Bratisla-
ve (dnes Elektrotechnická fakulta 
Slovenskej technickej univerzity 
- STU). V rokoch 1992 až 1993 
pôsobila na The University of 
Sheffield.

Pôsobila na svojej materskej 
fakulte ako odborná asistentka, 
v rokoch 2001 až 2003 zastávala 
post prodekanky pre vzdelávanie. 
Stála pri zrode Fakulty informatiky 
a informačných technológií (FIIT) 
STU, kde bola takisto v rokoch 
2003 až 2011 prodekankou pre 
výskum a prvou zástupkyňou 
dekana.

V roku 2005 získala profesorský 
titul, čím sa zaradila medzi jeho 
najmladšie držiteľky na Sloven-
sku. Pôsobila na Ústave infor-
matiky, informačných systémov 
a softvérového inžinierstva FIIT 
STU. V decembri 2015 sa stala 
dekankou fakulty.

Profesorka Mária Bieliková je 
poprednou svetovou odborníčkou 
a výskumníčkou v oblasti umelej 
inteligencie. Získala viacero oce-
není, v roku 2010 Cenu ministra 
školstva, vedy, výskumu a športu 
SR, Osobnosť vedy a techniky 
za mimoriadne medzinárodne 
uznané výsledky vo výskume a 
zapájanie mladých talentovaných 

Prezidentka ocenila aj osobnosti narodené v Ilave
Prezidentka SR Zuzana Čaputová ocenila 33 osobností spolo-

čenského, kultúrneho, ako aj športového života, z toho sedem in 
memoriam. Štátne vyznamenania udelila prezidentka 14 ženám a 
19 mužom v budove Slovenskej filharmónie v Bratislave. Medzi 
nimi sa objavili aj žena a muž, ktorí sa narodili v Ilave. Predstavme 
si ich v medailónikoch nižšie. 

informatikov do výskumu. V roku 
2016 jej udelili ocenenie IT Osob-
nosť roka.

V roku 2020 opustila fakultu 
a založila Kempelenov inštitút 
inteligentných technológií, ktorý 
združuje a vychováva odborníkov 
na umelú inteligenciu a viaceré 
oblasti informatiky v prepojení na 
ďalšie disciplíny – napr. analýza a 
spracovanie dát o používateľoch 
na webe, dezinformácie, modelo-
vanie škodlivého správania, dáto-
vá analytika pre zelenú energiu, 
informačná bezpečnosť, tiež etika 
a ľudské hodnoty v informačných 
technológiách.

László Szarka, historik
Rad Bieleho dvojkríža III. triedy, 

občiansky, za mimoriadne záslu-
hy o všestranný rozvoj vzťahov 
medzi Maďarskom a Slovenskou 
republikou.

László Szarka sa narodil 20. 
augusta 1953 v Klobušiciach, čo 
je miestna časť Ilavy, vyrastal však 
v Galante. Práve tu v roku 1971 

úspešne absolvoval gymnázium 
a na Univerzite Komenského 
v Bratislave získal v roku 1976 
atestáciu učiteľa maďarčiny.

V rokoch 1976–1977 bol šti-
pendistom Historického ústavu 
Slovenskej akadémie vied v 
Budapešti. V roku 1978 požiadal 
o maďarské občianstvo a zostal 
pôsobiť v Historickovednom ústa-
ve Maďarskej akadémie vied. Od 
roku 1977 tiež žije v Budapešti.

V rokoch 1995–1998 ho vyme-
novali za vedúceho oddelenia a 
neskôr za programového riadi-
teľa (Minor Research Workshop, 
1998–2000). Po založení Ústavu 
pre výskum etnických menšín pri 
Maďarskej akadémii vied v roku 
2001 sa stal jeho riaditeľom. Od 
roku 2006 sa stala jeho pôsobis-
kom Univerzita Jánosa Selyeho v 

Komárne. V rokoch 2009 až 2012 
tu bol dekanom Pedagogickej 
fakulty.

Bol podpredsedom sloven-
sko-maďarskej komisie histori-
kov, ktorá začala pracovať na 
slovensko-maďarskej príručke, 
resp. čítanke a praktickej školskej 
učebnici s jednotným slovenským i 
maďarským výkladom spoločných 
dejín. Venuje sa predovšetkým 
minulosti maďarskej menšiny na 
Slovensku, československo-ma-
ďarským vzťahom v 20. storočí a 
situácii menšín v Karpatskej kotli-
ne. „Treba vnímať našu spoločnú 
minulosť ako súbor hodnôt. Treba 
začať robiť iné dejiny než len čisto 
národné a konfliktné," vyjadril sa 
pred časom pre TASR.

Zdroj: teraz.sk/TASR
Foto: FB Zuzana Čaputová



10 ILAVSKÝ MESAČNÍK 1/2024

Klub dôchodcov v Ilave na Ko-
šeckej ulici - pod vedením Anny 
Šatkovej má 80 členov. Vedúca 
klubu dôchodcov organizovala 
tiež stretnutia Zväzu zdravotne 
postihnutých v Ilave, v ktorom 
eviduje 200 členov a organizáciu 
jednoty dôchodcov so 60 členmi. 
Spoločne usporadúvali akcie ako 
návštevy termálnych kúpalísk, 
turistické výlety na Vápeč a Vr-
šatec. Zúčastňovali sa kultúrnych 
podujatí v Ilave a v družobných 
okresoch. Pomáhali a zúčastnili 
sa športových hier, ktoré sa v 
roku 2023 konali v Bolešove a v 
Púchove. Odtiaľ si doniesli pekné 
medaily a diplomy. V mesiaci máj si 
postavili "MÁJ", pri tejto akcii bolo 
veselo a na dobrú náladu hrala 
"Švarná Trojka" zložená z členov 
klubu a pochutili si na dobrom gu-
láši. Dvanásť členov klubu bolo na 

Obdarúvanie detí háčkovanými 
hračkami, výlety i uctenie si výročí 
– taký bol v kocke rok 2023 s úniou žien

Vytvorený balík háčkovaných 
hračiek poslali Krízovému centru 
NÁRUČ do Žiliny a chobotničky 
prišli na neonatológiu v Žiline, 
Trstenej a v Trenčíne. Takisto 
pripravovali háčkované ponožky 
a čiapočky pre predčasne naro-
dené deti mamičkám v nemoc-
niciach. Ručné práce tvorivých 
členiek bývajú súčasťou jarného 
a vianočného mestského trhu a 
Bartolomejského jarmoku.  

Členky organizácie zozbierali 
látky na šitie, vlnu a iný krajčírsky 
materiál pre kreatívnu činnosť detí 
v Špeciálnej škole v Dubnici nad 
Váhom a chovancov ústavu v 
Slávnici. Slávnostné stretnutie pri 
príležitosti Medzinárodného dňa 
žien /MDŽ/ sa v roku 2023 neusku-
točnilo z dôvodu šetrenia energií 
v dome kultúry. Putovnú orchideu 
ako poďakovanie všetkým ženám 
pri príležitosti Dňa matiek prevzala 
pani Pavlína Ižvoltová.

V roku 2023 mala Únia žien Slovenska v Ilave 68 členiek. Od 
septembra šikovné ženy pokračovali v stretávaní sa v krúžku 
Háčko-pletko-stretko každý pondelok v priestoroch klubu dô-
chodcov z dôvodu rekonštrukcie domu kultúry. 

V priebehu roka sa ilavské 
členky organizácie stretávali 
pravidelne na ďalších akciách 
ako Deň detí, položenia kvetu 
v ilavskej kaplnke pri príležitosti 
sviatku sv. Cyrila a Metoda a v 
spolupráci s Farským úradom v 
Ilave si 11. novembra pripome-
nuli - Deň veteránov. Účasťou pri 
kladení vencov k pamätníku na 
námestí vzdali úctu pri výročiach 
oslobodenia mesta v apríli a v 
auguste Slovenského národného 
povstania. S klubom dôchodcov 
sa zúčastnili spoločných návštev 
divadelných predstavení v Nitre, 
kultúrnych podujatí v regióne či 
termálneho kúpaliska. Za výbornú 
organizáciu takýchto podujatí po-
ďakovala Základná organizácia 
Únie žien Slovenska vedúcej 
klubu dôchodcov Anne Šatkovej 
a diplomom ocenila jej prácu.

(Spracovala M. Kobzová)

Atmosféra v klube dôchodcov 
je priateľská a rodinná

rekondičnom pobyte v Piešťanoch, 
Vyšných Ružbachoch a 116 čle-
nov vo Vitanovej. Uskutočnila sa 
aj beseda so štátnou tajomníčkou 
Luciou Kurilovskou, ktorá členov 
klubu upozornila na násilníkov a 
podvodníkov.

Členovia v klube sa stretávali 
dvakrát týždenne. Vymieňali si 
recepty na dobré jedlo a pečenie 
koláčov. Priestory klubu dôchod-
cov boli vždy upravené. V malej 
záhradke si pestovali pre potreby 
klubu kvety a starali sa o zeleninu 
ako uhorky, cibuľu, paradajky a 
papriku. V klube sa členovia dobre 
cítili, rozumeli si a navzájom po-
máhali. Pri príležitosti narodenín a 
menín sa pani Šatková, Švitelová 
a Kráľová postarali o posedenia 
členov, ktoré boli radostné, pria-
teľské a spojené s občerstvením.

(Spracovala M. Kobzová)

IN
ZE

RC
IA

Predám záhradnú chatku s pozemkom v Ilave – Ďuriháj. 
0910175181

l l l 
Neviete, kam s deťmi na pár hodín v týždni, keď si potre-

bujete vybaviť dôležité veci? Potom ste našli odpoveď. Ako 
pedagogička na MD ponúkam opatrovanie dieťaťa v pravidelných 
či nepravidelných intervaloch (vyzdvihnutie zo školy, príprava 
do školy, aktívne trávenie voľného času). Viac informácií na 
tel.č. 0949 683 035. 
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„Zase máme jednu náročnú 
súťaž za sebou. Mimoriadne 
úspechy. V rámci federácií 
krajín Európy sme sa ako 
slovenská výprava umiestnili 
na druhom mieste v počte 
medailových umiestnení,“ 
zhodnotil reprezentačný kouč 
a tréner klubu Karate TJ Sokol 
Ilava Kamil Horák. „Napriek ma-
ximálnemu úsiliu sa niektorým 
našim pretekárom nezadarilo 
a nedosiahli na medailové 
pozície. Všetkým ďakujem za 
vzornú reprezentáciu a úsilie. 
Veľmi si vážime, že naši pre-
tekári za vlastné finančné pro-
striedky reprezentovali Ilavu a 
Slovensko. Dúfajme, že im to 
vydrží a budú nám aj naďalej 
robiť radosť z výsledkov,“ dodal 
K. Horák. 

VÝSLEDKY: 
Zúčastnili sa: Adamcová Ro-

mana, Andraščíková Petra, 
Balajková Natália, Beniaková 
Tatiana, Gašpar Miroslav, Ház 
Pavol, Horák Timotej, Horák 
Tadeáš, Kadlečíková Katka, 
Martinka Tomáš, Sirný Christian,

Kouč klubu: Ivanič Robert
Reprezentačný  kouč: Horák 

Kamil, Iskra Pavol
1. miesto  PETRA ANDRAŠČÍ-

KOVÁ kumite female 12Y -155cm
1. miesto KUMITE TEAM RO-

TATION FEMALE 13Y (Andraš-
číková, Holubovská, Kocianová, 
Simonffy)

1. miesto KUMITE TEAM 
ROTATION FEMALE 11-12Y 
(Andraščíková, Holubovská)

Ilavskí karatisti priniesli z majstrovstiev Európy 
päť zlatých, tri strieborné a päť bronzových medailí

Od 14. do 19. novem-
bra 2023 sa Karate klub, 
TJ Sokol Ilava zúčastnil 
Majstrovstiev Európy vo 
Francúzsku. Z Ilavy odces-
tovalo a z Viedne odletelo 
postupne v troch skupinách 
11 pretekárov, dvaja rodičia 
ako sprievod a traja kouči. 

1. miesto KUMITE TEAM 
FEMALE 21-35Y (Adamcová, 
Lachká, Miksaiová)

1. miesto KATARÍNA KADLE-
ČÍKOVÁ kumite female 18-20Y 
-60kg

2. miesto KUMITE TEAM 
ROTATION FEMALE 21-35Y 
(Adamcová, Lachká, Miksaiová)

2. miesto KUMITE TEAM 
FEMALE 18-20Y (Balajková, 
Kadlečíková, Kruľáková)

3. miesto KUMITE TEAM 
MALE 18-20Y (Chmura, Gašpar, 
Lenárt)

3. miesto MIROSLAV GAŠPAR 
kumite male 18-20Y +85kg

3. miesto NATÁLIA BALAJKO-
VÁ kumite female 18-20Y -65kg

3. miesto ROMANA ADAMCO-
VÁ kumite female 21-35Y +65kg

3. miesto KUMITE TEAM RO-
TATION MALE 18-20Y (Chmúra, 
Gašpar, Lenárt)

Celkom 5x Majster Európy 
(1.miesto), 3x Vicemajster Euró-
py (2.miesto), 5x bronz (3.miesto)

(verk, K. Horák) 
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